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از فراکسیون امید انتظاری فراتر از آنچه است، نداشته باشیم

قائم مقام دبیرکل حزب اعتماد ملی با بیان اینکه اکثریت مجلس از اصلاح طلبان نیست، می گوید: لیست امید، لیست خاص اصلاح طلبان نبود بنابراین فراکسیون امید نیز به همین نحو در مجلس تشکیل 
شــده اســت. رســول منتجب نیا در ارزیابی خود از عملکرد اصلاح طلبان و فراکســیون امید مجلس، گفت: این انتظار که اصلاح طلبان در انتخابات 7 اسفند 94 و 10 اردیبشهت 95 باید اکثریت مجلس را 
کسب می کردند انتظار به جایی نبوده و نیست، با توجه به ردصلاحیت های گسترده  و فضایی که برای اصلاح طلبان ایجاد کردند نمی توان ادعا کرد که اکثریت با اصلاح طلبان است. وی ادامه داد: نهایتا 
دیدیم افراد غیرسرشناس در جریان اصلاحات به مردم معرفی شده و کسب رای کردند. پس فعالیت های انجام گرفته در مجلس نیز باید با همین سطح انتظار مورد ارزیابی قرار گیرد. منتجب نیا در ادامه در 

ارزیابی خود از نقش محمدرضا عارف در مجلس دهم تاکنون و برخی شائبه ها مبنی بر دلخوری او از دولت، گفت: اجمالا و سر بسته می گویم که ایشان از آقای لاریجانی، برخی نمایندگان و تعدادی از وزرا 
گلایه دارند که با ایشــان همکاری نکردند و به نحوی به رای فراکســیون امید و وحدت جبهه فراگیر اصلاح طلبان احترام نگذاشــتند. این فعال سیاسی خاطر نشان کرد: با این وجود امیدواریم در ادامه راه آقای 

عارف با قدرت فراکسیون را هدایت و مدیریت کنند چون از طریق فراکسیون خیلی کارها می توان انجام داد و نتایج مفید ومثبتی برای کشور دارد.

سیاسی کردن حقوق ها؛ لوث شدن مسئله
عبدالرضا رحمانی فضلی درباره حقوق های 
نامتعارف افــزود: اگر پیگیری حقوق های 
نامتعارف سیاســی و جناحی شــود از مسیر 
اصلی منحرف خواهد شــد. وی ادامه داد: 
خلأهای قانونی یا اختیارات فوق العاده ای 
که قانون به برخی مدیران و عمدتاً در شرکت 

ها ، بیمه ها و موسسات داده است باید اصلاح شود، ولی در دستگاه های 
اجرایــی دولتی، چنین اختیاراتی وجود ندارد. وزیر کشــور یادآور شــد: اگر 
قوانین و مقرراتی وجود دارد که به احتمال زیاد موجب سوء استفاده یا سوء 
تدبیر مدیریتی می شــود، حتماً باید اصلاح شود و دولت تاکنون دو مورد را 
اصلاح کرده و مجلس شورای اسلامی نیز به دنبال این است. وی افزود: 
اگر می خواهید این موضوع خوب انجام نشــود و لوث و منحرف شود حتماً 

باید سیاسی و جناحی اش کنیم .

وزیران به جای ماله کشی عذرخواهی کنند
بهروز نعمتی گفت: این روزها همه ما دم از 
حقــوق های نجومی می زنیم و بحث های 
متعددی از سوی مسئولان و مردم و به ویژه 
از دست اندرکاران دولتی شاهد هستیم، اما 
گمان می کنم گزارشی که مجموعه سازمان 
بازرسی کل کشور و دیوان محاسبات مطرح 

کردند مشتی از خروار است. نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی 
یادآور شد: متأسفم در کشوری برق قطع می شود و وزیر در مقابل مردم 20 
دقیقه تعظیم می کند درحالی که این کشور مبنای اسلامی ندارد. حال چرا 
وزرای ما حتی کوچکترین عذرخواهی از این ملت نمی کنند؟ چرا وزرای ما 
نباید استعفا دهند؟ چرا وزرای ما دنبال آن هستند که توپ را به زمین مجلس 
بیندازند؟ نعمتی افزود: حق آن اســت که اگر وزیری اشــتباه کرد از مردم 

عذرخواهی کند نه اینکه این اقدام را توجیه و ماله کشی کند.

تندروها را اصولگرا نمی دانیم
سخنگوی جبهه پیروان خط امام و رهبری 
اعلام کرد که تندروها را جزئی از اصولگرایان 
نمی داند. کمال سجادی، سخنگوی جبهه 
پیروان خط امام و رهبری، درباره ســخنان 
اخیــر باهنــر در رابطه با حمایت مشــروط 
اصولگرایــان از روحانی در انتخابات گفت: 

شخص آقای روحانی جوهره اش اصولگرایی است. اگر مسائل اصولگرایی 
مورد توجه قرار بگیرد خیلی خوب اســت که همین موضوع می تواند جهت 
گیری مهمی را در انتخابات مشــخص کند. ســجادی تصریح کرد: الان 
نمی شود گفت که اصولگرایان میخواهند از روحانی حمایت کنند یا نکنند. 
انتخابات وقتی اتفاق می افتد که اصولگرایان کاندیداهایی داشــته باشند. 
در اردوگاه اصولگرایان قحط الرجال نشده و احتمال اینکه بخواهند کاندیدا 

داشته باشد وجود دارد.

برای برداشتن گشت ارشاد 
باید قانون را تغییر دهید

فرمانده نیروی انتظامی با انتقاد از برخی از شعارهای 
انتخاباتی درباره حذف گشت ارشاد گفت: امروز هر 
کسی می خواهد نماینده مجلس یا رئیس جمهور شود 

همین شعار را می دهد.
ســردار اشــتری بــا بیــان اینکه امــر به معــروف و 
نهــی از منکــر تنها مختص بــه ناجا نیســت ادامه 
داد: تمــام دســتگاه ها در ایــن زمینــه مســئولیت 
دارنــد و حتــی مردم نیــز در ایــن زمینه مســئولند 
 کــه البته حــدود آن مشــخص شــده و تذکــر باید 

لسانی باشد.
وی با اشــاره بــه تصویب قانون عفــاف و حجاب در 
شــورای عالی انقــلاب فرهنگی اظهــار کرد: 26 
دستگاه در این قانون مسئولند و این شورا برای عفاف 
و حجاب 31 مصوبه دارد. ناجا هم با 21 وظیفه یکی 
از این دستگاه هاست و کارهایی که انجام می دهد بر 

اساس قانون است.
سردار اشــتری با اشــاره به اقدامات ســلبی پلیس 
در حــوزه عفــاف و حجــاب خاطرنشــان کــرد: در 
بخش ســلبی ما حتی شــاید 10 درصــد از کارهایی 
که بــر عهده مــان گذاشــته شــده را نتوانســته ایم 
انجــام دهیــم البته اقدامــات فرهنگی نیــز انجام 
 شــده اما آنچه که بیشــتر در مورد ناجا جلوه می کند 

گشت ارشاد است.
فرمانــده ناجــا ادامــه داد: امــروز هر کســی که 
می خواهد حتی از یک شهرســتان نماینده مجلس 
شــود می گویــد گشــت ارشــاد را بر مــی دارم هر 
کســی هــم کــه می خواهد رئیــس جمهور شــود 
همیــن شــعار را می دهــد اما مگر گشــت ارشــاد 
برداشــتنی اســت. قانون را تغییر دهید این ایرادی 
 نــدارد. اما مــا نمی توانیــم خلاف قانــون کاری را 

انجام دهیم.

فقط ناجاست که به وظایف خود در زمینه 
حجاب عمل می کند

وی بــا بیان اینکه معتقدیم پیشــگیری همواره بهتر 
از اقدام اســت، افزود: فرهنگ حجاب و عفاف نیز 
باید از خانواده شــروع شده و در مدارس، دانشگاه ها 
و دیگــر دســتگاه ها نیز ترویج شــود و ناجا به عنوان 
آخرین مرحله وارد شــود. امــا هیچ کس وظیفه اش 
را انجــام نداده و این ما هســتیم که بــه وظیفه خود 

عمل می کنیم.
سردار اشتری ادامه داد: آنچه که ما انجام می دهیم 
بر اســاس خواســت و مطالبه مردم است و مردم در 
تماس با ما از ما تقاضا می کنند که به داد ما برســید و 

این مشکل برای ما پیش آمده.
وی افزود: عمده خانم ها و زنان در کشور ما حجاب 
و عفاف دارند البته چادر بحث دیگری اســت که باید 

برای آن فرهنگ سازی کرد.
فرمانده ناجا با بیان اینکه عدم رعایت مسائل شرعی 
و دینی در برخی از خانواده ها نیز مشــکل ساز شده و 
دامن آنان را می گیرد، تصریح کرد: خود پدر خانواده 
به ما گفته  اســت که ما اشــتباه کردیم و ماهواره را به 

خانه آورده ایم. 
همیــن شــبکه های اجتماعــی نیز کــه ورود به آن 
برای هر کســی آســان شده مشــکلاتی را به وجود 
آورده مــا بایــد از تکنولــوژی روز بــرای پیشــرفت 
جامعه اســتفاده کنیم و متاســفانه در خانواده هایی 
کــه موازیــن شــرعی و اســلامی را رعایــت نمــی 
 کننــد اتفاقاتــی رخ می دهــد که گفتنش بــرای ما 

سخت است.

ایلنا نوشت: پشت پرده استیضاح های دوقلو
درحالی که استیضاح های وزرای کار و اقتصاد به مهم ترین موضوع خبری روز گذشته پارلمان تبدیل شده بود، به نظر می رسد انگیزه های 

شخصی دو نفر از نماینده زمینه ساز طرح این مسئله بوده و این درحالی است که استیضاح های دوقلو راه به جایی نخواهدبرد و صرفاً در حد 
یک موج رسانه ای باقی ماند.

 عصر ایران نوشت: تقویت شورای نگهبان با »پاسخگویی« و »اصلاح قانون انتخابات«
بارها شده است که موعد تبلیغات فرا رسیده و کاندیداها در کارزار انتخاباتی مشغول رقابت اند ولی برخی رقبایشان هنوز درگیر تأیید 

صلاحیت شان هستند. حتی داشته ایم صلاحیت کاندیدایی در آخرین ساعات تبلیغات قانونی تأیید شده است!

 فارس نوشت: کدام را باور کنیم؟
علیرغم آن که دولتی ها طی یک ماه گذشته واکنشهای مختلفی به انتشار فیشهای نجومی داشتند، یک نکته در اغلب این واکنش ها 

مشترک بود و آن هم فرافکنی درباره سیاسی بودن طرح این مساله در رسانه ها بود.

 تسنیم نوشت: چرا عراقچی اصرار دارد آمریکا را تبرئه کند؟
عراقچی در توجیه برداشته نشدن تحریم دلاری که ریشه اصلی معضلات مبادلات بانکی امروز ماست، می گوید: اولًا این تحریمها، مرتبط 

با هسته ای نیست؛ ثانیاً جزء تحریم های اولیه است و تحریم های اولیه هم هیچگاه قرار نبوده لغو شود!

عکس روزسایت نگار

اعتراض نادر قاضی پور 
به رأی مخالف یکی از 
 نمایندگان زن مجلس 
به یک طرح پیشنهادی

خبرنامه
چهار شــنبه ۲3 تیر  مــاه 1395

به رفع بدعهدی ها امیدواریم
نشانه ای از شکست برجام نمی بینیم

یــک عضو تیــم مذاکره کننده هســته ای کشــورمان اظهار کــرد: با وجود 
مشــکلاتی که در اجرای برجام وجود دارد اما در مجموع روند اجرای برجام 
تاکنــون تا حــدودی رضایت بخش بوده اســت. حمید بعیدی نــژاد مدیرکل 
سیاســی و امنیت بین الملل وزارت خارجه ایران در یک نشســت مطبوعاتی 
که به مناسبت اولین ســالگرد توافق برجام برگزار شده بود اظهار کرد: قطعاً 
مشــکلات اجرایی و بدعهدی ها مورد توجه اســت،  بــرای حل آن ها تلاش 
می شــود و امیدواریم با مذاکره حل و فصل شــود. تا این لحظه اعضای تیم 
مذاکره کننده معتقد نیســتند که برجام نقض شــده ولی تلاش در مسیر رفع 
مشکلات پیش رو جریان دارد. این تصور را نباید داشته باشیم که هر بدعهدی 

به نقض برجام منجر می شود.

برجام در آستانه شکست نیست
بعیــدی نژاد در پاســخ به ســوالی مبنی بر این کــه مخالفان برجــام ارزیابی 
می کنند که این توافق نامه در آســتانه شکســت است، اظهار کرد: برجام در 
آســتانه شکست نیست؛ ما چنین ارزیابی نداریم و نشانه ای نیز در این ارتباط 

نمی بینیم.
او بــا بیان این که ما با بدعهدهایی از ســوی طرف مقابــل مواجه بوده ایم اما 
مذاکــرات و رایزنی ها برای حل این مســائل وجود دارد، ادامــه داد: احیاناً 
این مشــکلات و مســائل این امید را در ما از بین نبــرده که آن ها قابل حل  و 

فصل نیستند.
این مذاکره کننده هسته ای ایران با بیان این که ما در مجموع نگرانی خاص 
در ارتبــاط با این تحلیل ها که اجرای برجام به بن بســت رســیده نداریم، چرا 
کــه چنین تحلیل هایی را قبــول نداریم، افزود: اما ایــن نگرانی را داریم که 
فضــا در میان مردم ایــران در این ارتباط به یک فضای منفی تبدیل شــود و 
در مــردم این احســاس به وجود آید که طرف مقابل بــه اجرای تعهدات خود 

متعهد نبوده است.
بعیدی نژاد در همین راســتا گفت: در همین چارچوب ما هشــدارهایی را به 
طرف مقابل داده ایم که آن هــا نباید نگرانی هایی که در این ارتباط در جامعه 
ایــران وجود دارد را دســت کــم بگیرند. مردم ایــران علاقمند هســتند که 
مســیر شــروع شــده در اجرای برجام ادامه پیدا کند اما همان طور که گفتم 
 دل نگرانی هایــی نیز در ارتباط با اجرای تعهدات از ســوی طــرف مقابل نیز 

دارد.
وی  با بیان این که در مسیر توافق برجام و اجرای آن از عالی ترین مشورت ها 
در حوزه هــای مختلــف بانکــی و اقتصادی برخــوردار بوده ایم و بر اســاس 
دستورالعمل ها و مشورت ها عمل کرده ایم، تأکید کرد: آثار رفع تحریم ها باید 

جاری و ســاری شود و تا این اتفاق نیفتد ما از پای نمی نشینیم.

شروط رهبری نعل به نعل درحال اجراست
مدیرکل سیاســی و امنیت بین الملل وزارت خارجه ایران هم چنین در بخش 
دیگــری از صحبت هــای خود به نقش عالی هیأت نظــارت بر اجرای برجام 
اشــاره کرد و گفت: نعل به نعل شــروط رهبری در حال اجراســت و اگر ما با 

بدعهدی ها و مشــکلاتی در اجرای برجام مواجه هستیم برای حل آن ها در 
تلاش هستیم.

او بــا بیان این که هیأت عالی نظارت بر برجام کاملًا بر شــرایط برجام احاطه 
دارد و از آن مطلع اســت، ادامه داد: اگر نظام به این نتیجه رســید که نقض 
برجام صورت می گیرد قطعاً  واکنش مناسب را خواهد داشت. البته از دیگر سو 
این تصور را نباید داشته باشیم که هر بدعهدی به نقض برجام منجر می شود.
وی در همین راســتا توضیح داد: قطعاً مشکلات اجرایی و بدعهدی ها مورد 
توجــه اســت،  برای حل آن ها تلاش می شــود و امیدواریم بــا مذاکره حل و 

فصل شود.
این دیپلمات ارشد ایرانی با اشــاره به فلسفه شکل گیری هیأت عالی نظارت 
بر اجرای برجام تصریح کرد: نباید مسوولیت های این هیأت را با موضوعات 
جاری و مســوولیت نهادهایی که روز به روز درگیــر موضوعات ریز مذاکرات 
هســتند، خلط کرد. این هیأت عالی قرار نیســت که جایگزین سازمان های 
دیگر شــود یا مثلًا وارد مذاکره در خصوص رفع تحریم ها شــود. جایگاه آن 
نظارتی اســت و تصمیمات عالــی را اتخاذ می کند و به مقــام معظم رهبری 

گزارش می دهد.
بعیدی نژاد ادامه داد: اعضای این هیأت بر اجرای برجام جدی هستند و آن 
را در صدر موضوعات خود قرار داده اند، به بدعهدی ها و گزارشاتی که در این 
ارتباط ارائه می شود حساس هستند و به صورت مرتب گزارش های لازم را از 
نهادهای ذی ربط می گیرند که بتوانند به تصمیمات شفاف و مناسبی برسند.
او هم چنین در این نشســت در پاســخ به ســوالی مبنی بر این که بین ایران و 
آمریکا مذاکراتی خارج از موضوع هســته ای صورت گرفته از جمله در مورد 
سوریه با رد اخبار منتشر شده در این ارتباط، گفت: ما با آمریکا در مورد سوریه 
مذاکرات مشــخصی نداشــته ایم و تا آن جایی که من اطلاع دارم تصمیمی 

برای مذاکره در این ارتباط اتخاذ نشده است.
وی بــا ابــراز امیدواری مبنــی بر این کــه هرچه زودتر مشــکلات مربوط به 
تبــادلات بانکی حل شــود،  ادامــه داد: در حال حاضر بانک های متوســط 
اروپایی و آســیایی در حال کار کردن با بانک های ایرانی هســتند و ما انتظار 
داریــم بانک های بزرگ و معتبر که در گذشــته بعضاً بــه خاطر کار با ایران با 
جریمه هایی روبرو شده اند برای اجرای توافقات مهم با ایران وارد عمل شوند.
بعیدی نژاد ادامه داد: روزانه، هفتگی و ماهانه تماس های مختلفی در سطوح 
متفاوت برای حل این مشــکلات بیــن طرف ایرانی با اروپایــی، آمریکایی، 
گــروه 1+5، طرف های اروپایی و آمریکایی با یکدیگر در جریان اســت تا این 

مشکلات رفع شود.
عضــو ارشــد تیم مذاکره کننده هســته ای کشــورمان در بخــش دیگری از 
صحبت های خود با بیان این که برجام یکی از پیچیده ترین مذاکرات سیاسی 
و بین المللی در ســال های اخیر بوده است، اظهار کرد: هیچ کس این تصور 
را نداشت که راه ساده و همواری پیش روست. با سختی مذاکرات پیش رفت 
و بعد از دو ســال و نیم مذاکره تفاهم برجام حاصل شــد. در مجموع ارزیابی 
مثبتی نســبت به برجام وجود دارد علیرغم مشــکلاتی که در اجرا با آن روبرو 
بودیم اما در مجموع روند اجرای برجام تاحدودی رضایت بخش است. تا این 

لحظه اعضای تیم مذاکره کننده معتقد نیســتند که برجام نقض شــده ولی 
تلاش در مسیر رفع مشکلات پیش رو جریان دارد.

وی ادامــه داد: ایــران به چیــزی کمتر از اجرای برجــام رضایت نمی دهد و 
همان طور که پیش از این گفته شده اواســط هفته آینده کمیسیون مشترک 
بیــن ایران و گروه 1+5 در وین برگزار خواهد شــد و بخش عمده ای از وقت 
این کمیســیون به تلاش برای رفع مشکلات در مسیر اجرای برجام معطوف 

خواهد بود.

تصویب ممنوعیت فروش هواپیما به ایران نقض برجام 
خواهد بود

بعیدی نــژاد بــا بیــان اینکه ما ایــن انتظار را داریــم که توافق برجــام کاملًا 
 اجرا شــود، ادامه داد: اجرای برجــام تحول مهمی را در ســطح بین المللی 
ایجــاد کرد گرچه خیلی ها تحقــق آن را پیش بینی نمی کردنــد. بعد از توافق 
برجــام یک خوش بینی بیــش از انــدازه ای در مورد موضوعاتی ایجاد شــد 
کــه مربــوط به برجام نبــود و این تصــور پیش آمد کــه برجــام می تواند این 
موضوعــات را نیز حل و فصل کنــد. این خوش بینی انتظــارات بیش از حد 
نیــز ایجاد کــرد در حالی که حــوزه برجــام و فعالیت آن کاملًا مشــخص و 
مربوط به بحث هســته ای اســت اما همان طور که اشــاره کــردم انتظاراتی 
که در رســانه ها و مردم در این ارتباط ایجاد شــد شــاید فراتر از برجام بود و ما 
در آن موقــع نیز این هشــدار را دادیم که نباید انتظاراتــی فراتر از امر واقعی 
 ایجاد شــود. وی گفت: به مروز زمان این خوش بینــی در بین مردم در حال 

تعبیر شدن است.
بعیدی نــژاد بــا بیان این کــه تحریم هــای هواپیمایــی علیه ایــران یکی از 
قدیمی ترین تحریم هاست که علیه ایران وضع شده است،  تصریح کرد: این 
موضوع باعث شده که ناوگان هوایی کشور فرسوده شود و با مشکلاتی روبرو 
شــود و اگر این روند ادامه پیدا می کرد امروز توان هوایی ما محدودتر شــده 
اســت. کنگره آمریکا تلاش می کند که جلوی اجرای این قراردادها را بگیرد 
و اگر دولت آمریکا از فروش هواپیما به ایران خودداری کند و اجازه ندهد که 
شــرکت های دیگر نیز به ایران هواپیما بفروشند این قطعاً نقض برجام است 
و بــا آن برخورد می کنیم. مــا هنوز به نقطه نقض نرســیده ایم و طرف مقابل 
تعهدات و تضمین هایی را به ما داده اســت کــه اقدامات کنگره مانع اجرای 
قرارداد نمی شــود و تا این لحظه قرارداد منعقد شــده در مسیر خود قرار دارد 

و نقض نشده است.
وی در مــورد بحــث دارایی های ایــران در خارج از کشــور نیــز ادامه داد: 
دارایی های جمهوری اسلامی ایران در خارج از کشور بنا بر اظهارات صریح 
مقامات بانک مرکزی کاملًا در دســترس اســت. این منابع آزاد هستند و در 
اختیار ایران هستند. مشکل فنی که بعضاً  در این ارتباط وجود دارد این است 
که باید این دارایی ها از ارزهای غیرمعروف به یورو تبدیل شوند و این موضوع 
نیازمند یک ســری فرآیندهای بانکی است که مذاکرات در این زمینه ادامه 
دارد و مــا امیدواریــم این مذاکرات در آینده بســیار نزدیک و حتی قبل از فرا 

رسیدن ماه سپتامبر به نتیجه برسد.


